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ابطحی: 

عناصر مجلس خبرنگان همیشه سوپرخودی  بوده اند
محمدعلی ابطحی فعال سیاســی اصلاح طلب می گوید »نشــنیدم از مجمع 

روحانیون مبارز کسی برای انتخابات خبرگان کاندید شده باشد.«
به گزارش انتخاب، محمدعلی ابطحی، فعال سیاسی و عضو مجمع روحانیون 
مبارز، درباره ثبت نام رئیسی از خراسان جنوبی برای مجلس خبرگان گفت: حضور 
آقای رئیسی در خراســان جنوبی امر ناشناخته ای نیست. ایشان قبل از ریاست 
جمهوری هم کاندیــدای آن منطقه برای مجلس خبرگان بودند؛ این بار هم اگر 
از تهران کاندیدا می شــدند یک بی وفایی نسبت به مردم خراسان تلقی می شد 
و ارتباط سیاســی با تهران ندارد. من این کار آقای رئیســی را یک رسم مدارا و 

وفاداری مردم بومی محل ولادتشان می دانم که کار خوبی است.
وی در ادامه درباره ترکیب این دوره از مجلس خبرگان اشــاره کرد: من فکر 
می کنم که ایــن دوره هم مثل ادوار قبل مجلس خبــرگان خالص ترین بخش 
حاکمیت را تشکیل دهند و با توجه به خالص سازی همه نقاط، آنجا نیز خالص تر 

خواهد شد و عناصر بیشتر خودی وارد می شوند.
وی تاکید کرد: از قدیم هم عناصر مجلس خبرنگان »سوپرخودی « بوده اند.

ابطحی درباره ثبت نــام اعضا مجمع روحانیون مبــارز در انتخابات مجلس 
خبرنگان گفت: درباره ثبت نام مجمع روحانیون چیزی تاکنون نشنیده ام و گمان 

هم نمی کنم کسی ثبت نام کند، البته شاید آقای مجید انصاری ثبت نام کند.

ویژه

تهدید محمدرضا عارف 
از سوی یک نماینده جبهه پایداری

نماینده شــازند در مجلس شورای اسلامی به اظهارات اخیر محمدرضا عارف 
درباره انتخابات مجلس ۱۴۰۲ واکنش نشان داد. محمود احمدی بیغش، نماینده 
شــازند در مجلس یازدهم و نماینده نزدیک به طیف پایداری و احمدی نژاد، در 
شبکه اجتماعی ایکس نوشت: جناب آقای عارف تحریم انتخابات آن هم توسط 
جریانی که خود را ژن برتر دانســته و اشــتهای سیری ناپذیری از سفره انقلاب 
داشتند، حالا که همه جوره متروک و مترود شده اند، صرفا یک سوداگری سیاسی 
و فرار به جلویی است، که شما مدعیان یکه تاز در پیش گرفتید، از صدور نافرمانی 
مدنی پرهیز کنید که عجیب قافیه را باخته اید. پاسخ این هنجارشکنی های بد 

موقع را در یازدهم اسفند دریافت خواهید کرد.

تشریح شیوه های نظارت دیوان عالی کشور
 بر اجرای صحیح قوانین 

رئیس دیوان عالی کشــور در اولین همایش بررسی نحوه نظارت دیوان عالی 
کشــور بر محاکم گفت: شــیوه های نظارت دیوان عالی کشور بر اجرای صحیح 

قوانین در محاکم باید به روز شود.
به گزارش ایلنا، حجت الاسلام محمدجعفر منتظری رئیس دیوان عالی کشور 
در اولین همایش بررســی نحوه نظارت دیوان عالی کشــور بر محاکم، گفت: در 
جریان بازدید از شــعب و دفاتر دیوان عالی کشــور با اشکالات و ضعف هایی از 
جمله نحوه توزیع و ثبت پرونده ها، شــیوه رسیدگی و... رو به رو شدیم، رفع این 
اشــکالات در کوتاه مدت امکان پذیر نیست، اما با حمایت رئیس قوه قضاییه و 

تدوین برنامه ه ای جامع در صدد رفع آن هستیم.
رئیس دیوان عالی کشور با اشاره به تشکیل کارگروه های تخصصی مرتبط با 
پرونده های کیفری، حقوقی، خانواده و مواد مخدر در دیوان عالی کشــور تصریح 
کرد: یکی از وظایف دستگاه قضایی پیشگیری از وقوع جرم است و در این رابطه 
کارگروه هایی به منظور آسیب شناسی و ریشه یابی مسائل موجود در دیوان عالی 
کشور تشکیل شده است. وی با اشاره به صدور آراء وحدت رویه و الزام دادگاه ها 
به تبعیت از آن گفت: آراء وحدت رویه در حکم قانون لازم الاجراســت، تدبیری 
اندیشــیده شده اســت که این آراء در کمترین زمان به رؤسای دادگستری ها از 
طریق سامانه ابلاغ شود و رؤسای دادگستری آراء را به همه قضات محاکم ابلاغ 
کنند. حجت الاسلام والمسلمین منتظری ادامه داد: طبق قانون اساسی اولین و 
مهترین وظیفه دیوان عالی کشــور نظارت بــر اجرای صحیح قوانین در محاکم 
اســت؛ برخی این نظارت را در نقــض و ابرام خلاصه می کنند، اما اطلاق عبارت 
نظارت بر اجرای صحیح قوانین در محاکم »حجت« اســت و تنها از طریق نقض 
و ابرام صورت نمی گیرد. رئیس دیوان عالی کشــور تقویت نظارت سیســتمی و 
الکترونیک بر محاکم را مورد تاکید قرار داد و گفت: شیوه های نظارت دیوان عالی 

کشور بر اجرای صحیح قوانین در محاکم باید به روز شود.
وی افــزود: رئیس حوزه قضایی به کلیه محاکم هر شهرســتان نظارت دارد، 
این نظارت هم شامل نظارت قضایی و هم اداری می شود و مهمترین مسئولیت 
و بیشــترین توجه نظــارت بر اجرای قانــون در محاکم بر عهده روســای کل 
دادگستری هاســت که اهتمام لازم را بر نظارت نسبت به زیرمجموعه خودشان 
داشته باشند. حجت الاسلام والمسلمین منتظری خطاب به رؤسای دادگستری 
تصریح کرد: مهمترین و اولین وظیفه ما در قوه قضاییه اجرای عدالت اســت که 
این مهم در رسیدگی دقیق به پرونده ها تحقق می یابد لذا در خصوص پرونده های 
مهم و خاص که باید در اولویت رسیدگی قرار گیرند؛ موارد را به دیوان عالی کشور 
مستقیما گزارش کنید. رئیس دیوان عالی کشور با اشاره برخی از اشکالات موجود 
در رســیدگی به پرونده ها تصریح نمود: عدم توجه و دقت در ارجاع پرونده، عدم 
توجه به موارد اعلام نقص و عدم ساماندهی در اعاده دادرسی از جمله مشکلاتی 

است که اطاله دادرسی را در پی دارد و باید در این زمینه چاره اندیشی شود.
وی با بیان اینکه درخواست های اعاده دادرسی هزینه بسیاری بر دستگاه قضا 
تحمیل می کند؛ اظهار نمود: اعاده دادرسی به موجب قانون حق هر فردی است 
که مدعی است حقش تضییع شده است، اما مواردی وجود دارد که در آن فردی 
۱۲ بار تقاضای اعاده دادرسی کرده است؛ تکرار اعاده دادرسی در بسیاری از موارد 

نالازم است و هزینه بسیاری بر دستگاه قضا تحمیل می کند.
رئیس دیوان عالی کشــور بر لزوم دقت نظر در رسیدگی به پرونده ها به ویژه 
در دادگاه های کیفری یک در شهرستان ها تاکید کرد و گفت: آراء صادره باید در 
چارچوب قانون و از اتقان کافی برخوردار باشد گاهی دادگاه تجدیدنظر از پرونده 
نقص می گیرد و متاســفانه پرونده با همان نواقص به دیوان عالی کشــور ارسال 

می شود که این امر اطاله دادرسی را در پی دارد.

غزه تجلی جنایت اشغالگران
 و حماس نماد مقاومت فلسطین 

ادامه از صفحه 1
حماس یک نام و عنوان و نماد مبارزه با اشــغالگری اســت و این نماد افتخار 
همه فلســطینی ها اســت . در لحظاتی که این کلمات در حال نگارش هستند، 
اردوگاه جنین که تحت حاکمیت تشــکیلات خودگردان فلســطین به رهبری 
محمود عباس اســت صحنه نبرد مظلومانه اما قهرمانانه رزمندگان فلسطینی با 
ارتش اشغالگر  می باشند و این نشان  می دهد که تفکر حماس که تفکر جهاد توام 

با شهادت طلبی و مبارزه با اشغالگری است، نابود شدنی نیست.
غــزه بزرگترین میدان آزمایش وجدان بشــریت مدرن در قبال جنایت علیه 
بشریت و پاکسازی قومی و نسل کشی آشکار و اجرای سیاست شیطانی سرزمین 

سوخته توسط صهیونیست ها است .
آری، غزه تجلی عینی تروریسم دولتی و جنایت رژیم اشغالگر صهیونیستی و 
ســرو بلند قامت و نشانه زنده بودن روحیه مبارزه با اشغالگری است و حماس و 

جهاد اسلامی نماد مقاومت فلسطین هستند .

احزاب

قضائی

سرمقاله

هادی ســروش استاد حوزه گفت: انبیاء که 
امین الهی هســتند یعنی امانت دارند و امانتی 
که از طرف خدا بدان مسئول گشته اند همین 
سه عنوان است که شامل حق خدا که دینداری 
اســت، و حق مردم که رفتــار اخلاقی و بیان 
روشنگرانه که متکی به آموزه های قرآنی است. 
اگــر هدف این بوده که مردم مجری قســط و 
عدل باشــند، چنان ســاخته شــوند که خود 
بصورت خودجــوش مجری به اخلاق و عدالت 
گردن نهند، پس زور و اجبار ناروا اســت مگر 
نســبت به عده ای اندک که بر تضییع حقوق 
جامعه با ســرقت و قتل و ارعاب حادثه آفرینی 

می کنند.
بــه گــزارش جماران؛ هادی ســروش در 
پانزدهمین ســالگرد پدرش مرحــوم آیت الله 
ســروش محلاتی در جمع هیات انصارالمهدی 
که یادگار آن عالم مردمی  است، گفت: پیامبر 
رحمــت ص با روش و گفتــارش درسِ امانت 

داری و تعهد به جامعه داد.
حجت الاســلام ســروش گفــت: در جلد 
بیســت ویکم کتاب ارزشمند فقهیِ »جواهر« 

آمده؛ فردی بنام ام هانی، به  رســول الله )ص( 
عرض کرد: ای رسول خدا! من به خویشانم که 
مسلمان نبودند امان و پناه داده ام، ولی برادرم 
تصمیم به کشــتن آنان گرفته اســت. پیامبر 
فرمود: ای ام هانی! کســانی که بــه آنان پناه 

داده ای، ما هم به آنان پناه می دهیم.
این سیره پیامبر حکایت از ارزش امانتداری 

و تعهد را به  همراه دارد.
وی گفــت: امانت مهمی که خــدا به انبیاء 
سپرده طبق آیه ۲۵ سوره حدید در سه بخش 
است که تمام »حق الله« و نیز »حق الناس« را 
شــامل است و آن عبارت است از؛ بیان معقول 
و روشــن برای جامعه،  ارائه آموزه های قرآن و 
ایجاد نیروی تشــخیص حق از باطل در میان 
جامعه؛ »  لقََدْ ارْسَــلنْاٰ رُسُلنَاٰ باِلبَْیّناتِ وَ انزَْلنْاٰ 

مَعَهُمُ     الکِْتاٰبَ وَ المْیزانَ«
استاد حوزه گفت: وقتی رسولان با این سه 
ره آور مهم وحــی در مواجهه با افکار عمومی 
 و دلهــای آماده قرار می گیرنــد قطعا بصورت 
خود جــوش و بدون ذره ای زور و اجبار و اکراه 
جامعه به اخلاق و عدالت رســیده و انســان ها 

مشتاقانه رهســپار انصاف و تعالی می شوند و 
این خودجوش بودن کاملا از آیه »لیَِقُومَ النّاسُ 
باِلقِْسْطِ« اســتفاده می شود و اینجاست که بر 
اســاس قرآن می گوییم؛ نمی تــوان در دین و 

دینداری جامعه را با قهر و توبیخ دیندار کرد.
وی ادامه داد؛ انبیاء که امین الهی هســتند 
یعنــی امانت دارند و امانتی کــه از طرف خدا 
بدان مسئول گشته اند همین سه عنوان است 
که شــامل  حق خدا که دینداری است، و حق 
مردم که رفتار اخلاقی و بیان روشــنگرانه که 

متکی به آموزه های قرآنی است. 
اگر هدف این بوده که مردم مجری قســط 
و عدل باشــند، چنان ســاخته شوند که خود 
بصورت خودجــوش مجری به اخلاق و عدالت 
گردن نهند، پس زور و اجبار ناروا اســت مگر 
نســبت به عده ای اندک که بر تضییع حقوق 
جامعه با ســرقت و قتل و ارعاب حادثه آفرینی 

می کنند.
امام خمینی در کتاب ولایت فقیه می نویسد: 
هدف بعثت ها به طور کلی این است که مردمان 
بر     اساس روابط اجتماعی عادلانه نظم و ترتیب 

پیدا کرده، تا قد آدمیت راست کند.
سروش گفت؛ این مسئولیت مهم انبیاء در 
این سه بخش یاد شده، بعد از انبیاء و اولیاء به 

عهده عالمان ربانی است.
رسول خدا فرمود: »الفقهاء امناء الرسل«، در 
نتیجه عالمان در همان مســیر انبیاء امانت دار 

خدا در مورد دین و مردم هستند.
و قطعا   »امناء الرســل  « نمی توانند از هیچ 
حکمــی  تخلف نکنند، و پاک و منزه باشــند، 
چنانکــه در ادامه  حدیث فرمود:   »مالم یدخلوا 
فی الدنیــا  .« آن عالمی که به تعبیر اســتادمان 
علامه حســن زاده آملی شــکار دنیا شود و به 
منجــلاب دنیاطلبــی درآید عادل نیســت، و 
نمی تواند امین باشــد و امکان استحقاق امینِ 

رسول الله بودن نخواهد داشت. 
 دســتور صریح پیامیر این است باید از عالم 
پرهیز کرد؛ »فَاحْذَرُوهُمْ عَلیَ دِینِکُمْ« و بالاترین 
مصــادق دنیازدگی عالمــان را پیامبر خدا در 
استبداد و نزدیکی به مستبدان معرفی نمود و 

لطَْانِ«! ِّبَاعُ الَسُّ فرمود: »اتِ
سروش گفت: دانشمند مستبد و یا نزدیک 

به مستبدان نمی تواند به مسئولیتی که در آیه 
۱۵7 سوره »اعراف« مشخص شده جامه عمل 
بپوشــاند و آن؛ باز کردن غل و رنجیر هرگونه 
بنــدی از پای مردم و رهاکردن آنان از هرگونه 
خرافات می باشــد، چنین  می خوانیم: وَ یضََعُ 
َّتِــی کانتَْ عَلیَْهِمْ:  عَنْهُمْ إصِْرَهُــمْ وَ الأغَْلالَ ال
»پیامبر اسلام، بارهای سنگین را از دوش آنان 
بر می دارد و غل و زنجیرهائی را که بر دست و 

پا و گردنشان بود می شکند«.
وی ادامه داد؛ انبیاء که امین الهی هســتند 
یعنــی امانت دارند و امانتی کــه از طرف خدا 
بدان مسئول گشته اند همین سه عنوان است 
که شــامل  حق خدا که دینداری است، و حق 
مردم که رفتار اخلاقی و بیان روشــنگرانه که 

متکی به آموزه های قرآنی است. 
اگر هدف این بوده که مردم مجری قســط 
و عدل باشــند، چنان ســاخته شوند که خود 
بصورت خودجــوش مجری به اخلاق و عدالت 
گردن نهند، پس زور و اجبار ناروا اســت مگر 
نســبت به عده ای اندک که بر تضییع حقوق 
جامعه با سرقت و قتل و ارعاب حادثه آفرینی 

میکنند.
امام خمینی در کتاب ولایت فقیه می نویسد: 
هدف بعثتها به طور کلی این است که مردمان 
بر     اساس روابط اجتماعی عادلانه نظم و ترتیب 

پیدا کرده، تا قد آدمیت راست کند.
سروش گفت؛ این مسئولیت مهم انبیاء در 
این سه بخش یاد شده،  بعد از انبیاء و اولیاء به 

عهده عالمان ربانی است. 
رســول خدا فرمود : »الفقهاء امناء الرسل«،  
در نتیجه عالمان در همان مســیر انبیاء امانت 

دار خدا در مورد دین و مردم هستند.
و قطعا   »امناء الرســل«  نمی توانند از هیچ 
حکمی تخلــف نکنند، و پاک و منزه باشــند، 
چنانکه در ادامه  حدیث فرمود:      »مالم یدخلوا 
فی الدنیا  .« آن عالمی که به تعبیر اســتادمان 
علامه حســن زاده آملی شــکار دنیا شود و به 
منجــلاب دنیاطلبــی درآید عادل نیســت، و 
نمی تواند امین باشــد و امکان استحقاق امینِ 
رســول الله بودن نخواهد داشت.  دستور صریح 
پیامیر این اســت بایــد از عالــم پرهیز کرد؛ 
»فَاحْذَرُوهُمْ عَلـَـی دِینِکُمْ« و بالاترین مصادق 
دنیازدگــی عالمان را پیامبر خدا در اســتبداد 
و نزدیکی به مســتبدان معرفی نمود و فرمود: 

لطَْانِ«! ِّبَاعُ الَسُّ »اتِ
سروش گفت: دانشمند مستبد و یا نزدیک 
به مستبدان نمی تواند به مسئولیتی که در آیه 
۱۵7 سوره »اعراف« مشخص شده جامه عمل 
بپوشــاند و آن؛ باز کردن غل و رنجیر هرگونه 
بنــدی از پای مردم و رهاکردن آنان از هرگونه 
خرافات می باشــد، چنین  می خوانیم: وَ یضََعُ 
َّتِــی کانتَْ عَلیَْهِمْ:  عَنْهُمْ إصِْرَهُــمْ وَ الأغَْلالَ ال
»پیامبر اسلام، بارهای سنگین را از دوش آنان 
بر می دارد و غل و زنجیرهائی را که بر دست و 

پا و گردنشان بود می شکند«.

هادی سروش در پانزدهمین سالگرد آیت الله سروش محلاتی

مسئولیت پیامبر اسلام امروز بر عهده فقیهان است

وزیر اطلاعات در همایش رؤسای حفاظت اطلاعات فراجا

مجموعه های حفاظت اطلاعات از ارکان اصلی امنیت کشور هستند
وزیر اطلاعات گفــت: هیمنه قدرت آمریکا 
که مدعی حمایت نظامی، اطلاعاتی، اقتصادی 
و سیاســی از رژیم صهیونیستی بود با عملیات 

طوفان الاقصی از هم پاشید
حجت الاسلام والمسلمین  ایسنا،  گزارش  به 
ســید اســماعیل خطیب، وزیــر اطلاعات در 
همایش روسای حفاظت اطلاعات فرماندهی کل 
نیروی انتظامی بــا تأکید بر نقش مجموعه های 
حفاظت اطلاعات اظهار داشــت: حفظ سرمایه 
اصلی هر مجموعه و دســتگاه، نیروی انســانی 
است و موفقیت دستگاه های حفاظت اطلاعات 
با ایجاد تحول و تعالی و گام نهادن در مســیر 
آموزه های دینی که مورد تأکید رهبر عزیزمان 
است، مضاعف می شود. وی افزود: مجموعه های 
حفاظت اطلاعات از ارکان اصلی امنیت کشــور 

هستند. 
در امنیــت درونــی، نظام بــه حفاظت ها 
وابســتگی قطعی دارد و اقتدار خود را مدیون 
عملکرد هوشمندانه،  فناورانه،  عالمانه و مدبرانه 
حفاظت ها اســت. حفاظت ها می توانند نیروی 
انســانی ما را حفظ کنند، مخصوصاً در نیروی 
انتظامی کــه نیروی خط مقدم امنیت  کشــور 
است. وزیر اطلاعات اقدام جهادگران حماس را 
شکست دیگری برای آمریکا در منطقه دانست 
و افزود: نکته مهم این عملیات شکســت دوباره 

قدرت آمریکا در منطقه و دنیا بود. هیمنه قدرت 
آمریکا که مدعی حمایــت نظامی، اطلاعاتی، 
اقتصادی و سیاسی از رژیم صهیونیستی بود و 
آن را جایگزین خروج مفتضحانه خود در منطقه 

کرده بود، از هم پاشید.
وزیر اطلاعات با اشــاره به طرح عادی سازی 
روابط رژیم صهیونیســتی با کشورهای منطقه 
گفت: با طــرح آبراهام در جهت گســترش و 
عادی ســازی روابط با کشورهای منطقه تلاش 
زیــادی کردند و امتیازات زیــادی به برخی از 
کشورهای منطقه دادند. این عادی سازی برای 
تبدیل شــدن رژیم صهیونیستی  به قدرت اول 
منطقه بود.  وی ادامه داد: یکی از پیش بینی ها 
این اســت که آمریــکا نیروهایی  کــه به بهانه 
عملیات طوفان الاقصی وارد منطقه کرده، خارج 
نخواهد کرد. مرحلــه دوم این عملیات برخورد 
سخت و انتقام گیرانه رژیم صهیونیستی بود که 
یک فاجعه انسانی و کشتار دسته جمعی را ایجاد 
نموده که علی رغم راهبرد رژیم صهیونیستی که 
تصور می کرد پاسخ کوبنده موجب بازدارندگی 
اســت، نتیجه عکس آن به زودی آشکار خواهد 
شد.  خطیب با اشاره به اقدام رژیم صهیونیستی 
در عملیات زمینی بیان داشت: عملیات زمینی 
چه ازنظر انسانی، چه ازنظر آسیب هایی که برای 
رژیم صهیونیستی دارد و چه ازنظر بازتاب های 

آن یک فاجعه برای این رژیم اســت و بر اساس 
اعــلام ۱7 اندیشــکده غربی و یهــودی، رژیم 
صهیونیستی به پیروزی عملیات زمینی دست 

نخواهند یافت.   
وزیر اطلاعات در تبیین دستاوردهای دولت 
رئیســی بیان داشــت: قدرت دولــت در بحث 
اقتصادی و سیاست خارجی و مسائل اجتماعی 
بسیار حائز اهمیت است. به لطف الهی و اقدامات 
انقلابی  و جهادی دولت  آیت الله رئیســی امروز 
شاهد رشــد اقتصادی، رشــد تولید و کاهش 
تورم هســتیم. درزمینه ســرمایه گذاری روی 
کالای اساســی باوجود مشکلات خشک سالی، 
شــاهد افزایــش خریــد تضمینی گنــدم از 
کشاورزان هســتیم، همچنین درزمینه فروش 
نفت و در بحث سیاســت خارجی و پیمان ها، 
قدرت مقاومت، ارتباطات، فعالیت ها و ســفرها، 
امروز شــاهد ســفر معاون اول به چین، سفر 
رئیس جمهور به تاشکند و تعاملات و ارتباطات 
در منطقه و در دنیا هستیم.  قرارداد راهبردی با 
چین و قراردادی که با روسیه پیشرو است، همه 
شاهد زنده بودن و فعال بودن سیاست خارجی 
ایران اســت. در آینده نزدیک ســرمایه گذاری 
اقتصادی خارجی ایــران افزایش خواهد یافت 
و پیمان هایــی که ایــران در آن حضور دارد و 
با کشــورهایی که تفاهم یا توافق کرده بیشتر 

عملیاتی خواهد شد.
وی با اشاره به اهمیت موضوع انتخابات پیش 
رو بیان داشــت: بزرگترین مؤلفه پیروزی ما در 
مسائل اجتماعی انتخابات است،  انتخابات باید با 
نقش و مشارکت مؤثر مردم همراه باشد، با همه 
آسیب ها و مشکلات اجتماعی، موفقیت خوب و 
بزرگی در پی خواهد داشت. امیدواریم به لطف 
الهی و حضور همیشگی، فعال و مؤثر مردم در 

انتخابات شاهد این موفقیت باشیم. 

وی هم چنین با اشــاره به اقدامات پژوهشی 
در خصوص شــناخت آســیب های اجتماعی 
در کشــور گفت: باید مراکز پژوهشی، علمی و 
کارگروه هــا و اتاق های فکر برای رفع مســائل 
اجتماعی ، برنامه هــای عملیاتی را دنبال کنند. 
بنابراین گروه هــا، مجموعه هــا و جایگاه های 
مؤثری که در مسائل اجتماعی و فرهنگی نقش 
دارند، چه ازنظر ایجابی و چه ازنظر سلبی باید 

سرمایه گذاری جدی انجام دهند.

نماینــده مردم چابهار در مجلس بــا بیان اینکه علیرغم 
تاکیدات رهبری در بحث کولبران و سوخت بران گاها شاهد 
برخی برخوردها هســتیم، گفت: شــاهد دوگانگی در بحث 

تجارت ملوانی و کولبری هستیم.
معین الدین ســعیدی نماینده مــردم چابهار درمجلس 
شورای اسلامی در گفت وگو با برنا، در مورد ساماندهی بحث 
کولبری و ته لنجی در کشــور، گفــت: مقام معظم رهبری 
فرمودند قاچاق مثل شمشــیری اســت که از پشت اقتصاد 
کشور را نشانه رفته است و اتفاقا ایشان درادامه تاکید کردند 
که مراد من از قاچاق آن کولبر بلوچ نیست که برای معیشت 

خودش مبادرت به این کار می کند.
وی اظهار داشــت: در یک نظام سالم اقتصادی قاچاق به 

هر شــکل محل اشکال اســت اما در این شرایطی که ما در 
تحریم هستیم مرزنشــینان از عمده مزایای مرزنشینی بی 
بهره هستند و مرکزنشــینان درد مرزنشینان را نمی دانند. 
علیرغــم تاکیدات رهبری در بحث کولبران و ســوختبران 

متاسفانه گاها شاهد برخی برخوردها هستیم.
نماینده مــردم چابهــار در مجلس با اشــاره به لایحه 
ساماندهی و نطارت بر تجارت مرزی در مجلس، گفت : ما در 
بحث تجارت ملوانی و کولبری شاهد یک دوگانگی هستیم 

مثــلا الان رویه ته لنجی در نقاط زیادی از جنوب کشــور 
وجود دارد اما در سیســتان و بلوچستان وجود ندارد وقتی 
می پرسیم چرااین اتفاق نمی افتد می گویند چون در چابهار 
منطقه آزاد دارید.اتفاقا همین منطقــه آزاد را در اروند هم 

داریم اما در خرمشهر ته لنجیانجام می شود.
سعیدی افزود: نگاه مرکزنشینان به مرزنشینان متناسب 
با شرایط زیســت آنها نیست و گاها شاهد دوگانگی در این 
راستا هســتیم که رویه ته لنجی که می توانست بخشی از 

چالش های مردم را مرتفع کند اجرا نمی شود.
عضو کمیسیون کشاورزی مجلس، گفت: دوستان دولت 
معتقدنــد که حجم کالاهای وارداتــی از طریق ته لنجی و 
کولبری آن قدر زیاد هســت که ضربــه به تولید می زند در 
صورتی که مگر یک ملوان یا کولبر چقدر می تواند کالا وارد 
کند. با وجود نهادهای نظارتی مثل پلیس اقتصادی در سر 
مرزهــا امکان ورود بی رویــه کالا از این طریق وجود ندارد. 
وی، تاکید کرد: به هر حال ما قاچاق غیر رســمی در کشور 
داریم که باید جلوی آن گرفته شــود اما قطعا کولبری هیچ 
تاثیرآنچنانی بر تولید نخواهد داشت. سوخت برها وارد کننده 
نیستند و می توانستند در شــرایط تحریمی فرصتی داشته 

باشند و فقط باید ساماندهی، تعریف وشناسنامه دار شوند.

رئیس کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها در مجلس 
می گوید که مرحله نخســت بررسی صلاحیت داوطلبان 
نمایندگی دوره دوازدهم مجلس کلید خورده است اما رد 
یا تایید صلاحیت ها نهایی نیســت، افراد فرصت اعتراض 
دارند بنابراین نباید زودهنــگام در این باره اظهار نظری 
شــود. به گزارش خانه ملت محمدصالح جوکار با اشاره 
به انتشار اخباری مبنی بر رد صلاحیت برخی داوطلبان 
نمایندگی دوره دوازدهم مجلس شورای اسلامی، توضیح 
داد: آنچه که به داوطلبان نمایندگی مجلس ابلاغ شــده 
نظر هیات های اجرایی است، طبق قانون افراد می توانند 
اعتراض خود نســبت به نظر هیات اجرایی را ظرف چهار 
روز بعد از ابلاغ نظر این هیات، به هیات نظارت اســتان 
اعلام کنند. نماینده مردم یزد  گفت: هیات نظارت استان 
۵۰ روز زمان دارد که مستندات دریافتی را با دقت بررسی 

و ســپس نظر خود را به هیات مرکزی نظارت اعلام کند. 
این نماینده مجلس با بیان اینکه بررسی صلاحیت ها هنوز 
در شورای نگهبان آغاز نشــده است، تاکید کرد: مرحله 
نهایی بررسی صلاحیت داوطلبان نمایندگی مجلس در 
شورای نگهبان انجام می شود، طبق قانون در ابتدا هیات 
اجرایی اظهار نظر می کند، بعد از آن نوبت به بررســی در 
هیات های نظارت اســتان و مرکزی می رسد. جوکار در 
خصوص گمانه زنی رسانه ها گفت: تایید یا رد صلاحیت 
داوطلبان هنوز قطعی نیست و این احتمال وجود دارد که 
در مراحل بعدی بررسی، با ارائه اسناد صلاحیت افراد تایید 
یا رد شود. رئیس کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها 
در مجلــس تاکید کرد: با توجه بــه اینکه در قانون روند 
بررسی صلاحیت ها و امکان اعتراض از سوی افراد مراحل 

متعدد وجود  دارد، 

سخنگوی کمیسیون امور داخلی کشور و شوراهای 
مجلس شورای اسلامی گفت: هدف مجلس از اصلاح بند 
۱ ماده ۸۳ قانون انتخابات مجلس شورای اسلامی رفع 
ابهام از این بند قانونی در راستای خدمت رسانی به مردم 

است.
ولی الله بیاتی در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به اعلام 
وصول طرح اصــلاح بند ۱ مــاده ۸۳ قانون انتخابات 
مجلس شورای اســلامی، بیان کرد: یک سری ابهاماتی 
در بنــد ۱ مــاده ۸۳ قانون انتخابات مجلس شــورای 
اسلامی وجود دارد که این ابهامات منجر به برداشت های 

متفاوت از این بند قانونی شده بود.
وی ادامــه داد: اکنــون طرحــی در مجلس برای 
رفــع ابهام از این بند قانون انتخابات مجلس شــورای 
اسلامی تهیه و  اعلام وصول شده است. کمیسیون امور 

داخلی کشــور و شوراها نیز این طرح را بررسی کرده و 
ممکن است در دستور کار جلسه علنی فردای مجلس 
قرار بگیرد. سخنگوی کمیسیون امور داخلی و شوراها 
با بیان اینکه هدف مجلس رفع ابهام از این ماده قانونی 
است، گفت: آنچه که در جمهوری اسلامی ایران ملاک 
اســت، خدمات به مردم است. همه نمایندگان وظیفه 

دارند تا به مردم خدمت کنند.
در بند ۱ ماده ۸۳ قانون انتخابات مجلس شــورای 
اســلامی آمده است که، علاوه بر جرائم مندرج در سایر 
مواد این قانون، ارتکاب رفتارهای زیر در فضای مجازی 
یا واقعی جرم محسوب و مرتکب به مجازات درجه شش 
موضوع ماده )۱۹( قانون مجازات اســلامی به استثنای 
حبــس و محرومیت از داوطلبی در دو دوره نمایندگی 

مجلس محکوم می شود.

جوکار:
امکان اعتراض وجود دارد

مجلس به دنبال رفع ابهام
از قانون انتخابات مجلس 

نماینده چابهار: 
شاهد دوگانگی در بحث تجارت ملوانی و کولبری هستیم


